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Van de voorzitter  
 

Als je deze Nieuwsbrief ontvangt, ben je misschien al wel op vakantie. Even 

genieten van rust, je gezin en wellicht een andere omgeving. Ook misschien een 

mooi moment om eens stil te staan bij je bezigheden van de afgelopen tijd en wie 

weet… ook bij wat je de komende tijd wilt gaan ondernemen.  

En als je dan toch besluit om het roer wat anders te zetten…. denk eens na of je 

het leuk vindt om samen met partijgenoten Veenendaal een beetje beter te maken 

in de komende tijd. Verderop in deze Nieuwsbrief staat een oproep voor 

ondersteuning van fractie en bestuur op verschillende terreinen. Wie weet vind je 

iets dat ook jou aanspreekt!  

 Doe mee!

“        Samen, sociaal en groen”  
 



 

 

                      
De gemeenteraadsverkiezingen liggen al weer ruim 3 maanden achter ons. Hoewel 

we nog steeds maar één zetel hebben, zijn er 876 (2,9%) stemmen op onze partij 

uitgebracht. Meer dan 4 jaar geleden en ondanks een lagere opkomst. Hopelijk is 

de neerwaartse trend gekeerd en gaan we op weg naar een toekomst met  meer 

zetels. Aan onze ambities zal dat zeker niet liggen! Dank aan alle vrijwilligers die 

tijdens de campagneperiode op pad zijn geweest of meegedacht hebben en die dit 

resultaat mogelijk hebben gemaakt

We willen – samen met Groen Links - in de komende raadsperiode het linkse geluid 

luid en duidelijk laten horen. Dat kunnen onze raads- en schaduwraads-leden niet 

alleen. Daarom willen we hen maximaal ondersteunen. Alleen samen kunnen we 

een sociaal en groen Veenendaal realiseren.  

Verderop in deze Nieuwsbrief kijkt Hans van de Braak terug op de eerste maanden 

van de nieuwe raadsperiode en vertelt hij wat hij vindt van de uitkomst van de 

collegevorming voor de komende raadsperiode.  

Ook bestuurlijk is er de afgelopen periode veel gebeurd. Allereerst hebben Jos en 

Dick als voorzitter en secretaris afscheid genomen. Wij zijn beiden veel dank 

verschuldigd. Met veel inzet hebben zij zich in de afgelopen, deels moeilijke 

jaren, ingezet voor deze afdeling. Het betere verkiezingsresultaat kunnen we dan 

ook voor een belangrijk deel op hun conto bijschrijven. Jos en Dick hebben hun 

taken op 31 maart aan Paul Jitariuc (secretaris) en mij (voorzitter) 

overgedragen. 

 

Inmiddels hebben ook Hennie en Wouter, de twee andere oudgedienden uit het 

bestuur, aangegeven dat zij het stokje willen overdragen, na een lange periode 

onder andere als bestuursleden. 

Ook voor het vervullen van deze vacatures tref je verderop een oproep aan.  

 

Ted Bosman, voorzitter

                         



 

 

 

 

 

 

PvdA Veenendaal van maart tot juli 2022. Terugblik op de eerste 3 maanden 

in de nieuwe raad  

 
Als ik dit schrijf is de raad met zomer-

reces. Na nog een rekenkamer-

commissievergadering kan ook voor mij 

de politieke ‘vakantie’ een aanvang 

nemen. 

In maart hebben we na een intensieve 

campagne, met heel veel inzet van veel 

mensen, een lichte verkiezingswinst 

behaald. De zetel die we 4 jaar geleden 

ternauwernood behaalden, hebben we zo 

wat ruimer weten te behouden.  

 

 

 

De lokale politieke partijen deden het in 

het hele land goed. In Veenendaal was er 

eigenlijk alleen winst voor Pro Veenen-

daal. LokaalVeenendaal behoudt haar 3 

zetels, maar zonder de ex-DENKER 

Makinelli zouden ze zijn teruggevallen 

naar twee. 

Gelukkig ben ik niet het enige raadslid dat 

namens de PvdA de arena betreedt: Paul 

en Amir zijn bereid gevonden het 

schaduwraads-lidmaatschap op zich te 

nemen.  

En natuurlijk gaan we door met de 

intensieve samenwerking met GroenLinks 

in het gezamenlijke fractie-overleg, 

waaraan ook steunfractieleden als Bob 

een rol spelen.    

Het idee van de besturen en de fracties is 

dat we ondersteunende werkgroepjes 

vormen rondom thema’s van belang voor 

onze partijen: sociaal domein, klimaat of 

energietransitie enz. Die werkgroepjes 

kunnen ook initiatiefvoorstellen opstellen 

en bijeenkomsten organiseren. 

De uitkomst van de collegevorming is op 

alle fronten teleurstellend. Dezelfde 

partijen, dezelfde witte mannen, alleen 



 

 

met de portefeuilles is wat gehusseld.  

Na de verkiezingen is door de raad een 

raadsakkoord gesloten. Een akkoord met 

alleen ambities en knelpunten, maar 

zonder richting, prioriteiten of welke 

afwegingen we kunnen of moeten 

maken. SP, CDA, LokaalVeenendaal en 

wij (GroenLinks/PvdA) hebben daarom 

tegen gestemd.  

 

Net als in de vorige raadsperiode is een 

transparante en open bestuursstijl een 

van de belangrijkste thema’s. Maar 

zolang de college-gelederen gesloten 

blijven, hebben we nog steeds een coalitie 

en een oppositie en houden we het wij/zij 

denken. In de praktijk kregen we ook in 

de vorige raadsperiode met enige 

regelmaat om je oren dat dit was 

vastgelegd in het raadsprogramma en 

daarmee werd de discussie beëindigd.  

Inhoudelijk zijn in de raad nog niet zo veel 

‘hot issues’ aan bod gekomen, behalve 

een consultatie over de kaderbrief. Een 

beleidsarm document, dat 90-95% van de 

totale begroting op gaat slokken zodat we 

als raad slechts 5 tot 10% ruimte 

overhouden om nieuw beleid te maken. 

Wel is het zo dat die 95% ook 

beleidsvoornemens omvat die al eerder 

zijn opgesteld, waardoor het nog mogelijk 

is om  daar straks in november met 

wijzigingen op te komen.  

 

Twee belangrijke zaken die in de 

afgelopen weken aan de orde kwamen, 

zijn de ‘geheime infiltratie’ van de 

gemeente in de moslimgemeenschap en 

het spoeddebat over de zgn. DSP-matrix.  

Voor het eerste onderwerp kwam het  

NTA (de club die de krachtenveld-analyse 

over de moslimgemeenschap in 

Veenendaal heeft opgesteld) op bezoek. 

Omdat er vanuit beide zijden geen 

strafbare feiten naar voren gekomen zijn, 

heb ik gezegd dat we nu vooruit moeten 

kijken, nieuwe onderzoeken zullen geen 

uitweg bieden als er geen nieuwe feiten 

boven tafel komen. Drie van de vijf 

moslimgemeenschappen zijn van plan om 

met de gemeente/burge-meester weer in 

gesprek te willen gaan. Hopenlijk herstelt 

dit de toch wel verstoorde verhoudingen. 

Op 4 juli is er een spoeddebat geweest 

over het plotseling stoppen met de 

fraude-risicomatrix, de zgn.  DSP-matrix. 

Een gereedschap dat bepaalt welk risico 

er bestaat op bijstandsfraude bij iemand 

die een uitkering ontvangt.  

De leverancier van dit ‘gereedschap’ is 

twee jaar geleden gestopt met het 

valideren van de uitgangspunten en de 

VNG heeft daarom in 2020 al aangegeven 

dat dit gereedschap niet bruikbaar meer 

is. Na een uitzending van Argos en 

publicatie in De Gelderlander en AD, heeft 

het college nu besloten het gebruik van 

de DSP te stoppen. Lekker snel! Wederom 

geen besef wat dit allemaal doet met de 

mensen en met het geloof in de politiek 

en het vertrouwen in de gemeente. Alsof 

kwetsbare mensen nu zo mondig zijn dat 

ze het nog kunnen opbrengen in beroep 

te gaan. Hoe dan ook, het DSP-

gereedschap heet nu BOS en is een 

beslissingsondersteunend systeem en 

geen selectietool meer. 

 

 



 

 

95% van de mensen wordt niet of 

nauwelijks gecontroleerd en 5% zeer 

intensief. En dat komt wel degelijk uit de 

DSP-matrix! 

Kortom: toch al weer een paar beladen 

thema’s in de raad. In augustus gaan we 

als raadsleden twee dagen de hei op om 

de belangrijke onderwerpen die nog 

moeten komen in een Benen-Op-Tafel-

sessie met elkaar te bespreken.  

Hans van de Braak, fractievoorzitter  

 

Oproepen: Doe mee, we hebben je nodig!  
 

De komende jaren willen we als PvdA-Veenendaal het verschil maken voor onze 

achterban. Dat doen we niet alleen met fractie, steunfractie en bestuur, maar dat willen 

we graag met iedereen doen die een bijdrage kan en wil leveren. Op dit moment zoeken 

we vrijwilligers voor verschillende functies: 

1. Bestuursleden  

Hennie Bos en Wouter van de Haar hebben 

te kennen gegeven dat zij willen 

terugtreden, na een lange periode als o.m.  

bestuurslid. Daarom zoeken wij op korte 

termijn 2 nieuwe (algemene) bestuurs-

leden. Belangrijk daarbij is dat je de 

uitgangspunten van de sociaaldemocratie 

kent en die ook uitdraagt, dat je op 

collegiale wijze kunt samenwerken en ook 

dat je snel tot een weloverwogen beeld 

over uiteenlopende zaken kunt komen en 

daarover in gesprek kunt gaan met je 

medebestuursleden.  

Het bestuur vergadert in principe 

maandelijks, maar daarnaast zijn de 

bestuursleden betrokken en verantwoor- 

delijk voor diverse activiteiten binnen de 

afdeling.

2. Enthousiaste meedenkers 

De komende raadsperiode willen we ons 

sterk profileren op die onderwerpen 

waarop we een onderscheidende en 

ideologisch bepaalde inbreng kunnen 

hebben. In het fractieoverleg is al 

afgesproken dat we ons bij het raadswerk 

op de kernthema’s uit ons programma 

gaan concentreren, te weten: (Openbaar) 

Onderwijs; Cultuur; Groen en Duurzaam, 

Werk/Zorg/Armoede en Wonen, Leefbaar- 

heid en mobiliteit.  

Daarbij houden we voortdurend aandacht 

voor de concrete uitwerking van plannen 

en besluiten voor de mensen daar waar het 

gevaar bestaat dat er over de hoofden van 

de betrokkenen heen gedacht wordt. Het 

gesprek met deze inwoners is cruciaal. Met 

één lid en twee steunleden is onze fractie 

te klein om op al deze beleidsterreinen een 

volwaardig en goed afgewogen inbreng te 

hebben, zelfs in combinatie met GL. Ook 

missen de beide steunraadsleden nog 



 

 

kennis en ervaring en ook dat vereist extra 

ondersteuning.  

Daarom zoeken we leden die zich bij deze 

onderwerpen betrokken voelen, er ook 

inhoudelijk kennis van hebben of dit willen 

ontwikkelen en zo een bijdrage willen 

leveren aan de ondersteuning van de 

fractie. Samen met de fractie ontwikkelen 

zij standpunten en argumentatie ten 

behoeve van het raadsdebat. Ideaal zou 

zijn dat er per thema een permanente 

werkgroep bestaat, die de fractie 

doorlopend van advies dient. Deze 

werkgroep bestaat dan bij voorkeur uit 

zowel PvdA-ers als GroenLinksen.  

In een later stadium zouden één of 

meerdere werkgroepen ook het initiatief 

kunnen nemen om kennis binnen en buiten 

de partij te delen, bijv. door thema-

bijeenkomsten te organiseren of door  

publicaties in de lokale pers of sociale 

media.  

Bijzondere aandacht gaat daarbij uit naar 

een PvdA- thema bij uitstek: Werk, zorg 

en armoede. Met de zusterafdelingen uit 

het WERV-gebied is afgesproken om een 

regionale werkgroep samen te stellen met 

als thema armoede, armoedebestrijding, 

ondersteuning van mensen die (steeds 

meer) moeite hebben de maand financieel 

door te komen en die oplossingen zoeken 

waar bijvoorbeeld hun kinderen onder 

gaan lijden. Deze werkgroep zal begeleid 

worden door Nikki Gommers (PvdA-

landelijk). Vanaf oktober komt deze groep 

een paar maal bijeen om de problematiek 

in kaart te brengen, een structuur te 

verzinnen, acties te verzinnen, een plan de 

campagne te maken etc. We streven 

ernaar om ook een regionale bijeenkomst 

over dit thema te organiseren. 

  

3. Fractiesecretaris  

Ook zijn we op zoek naar één of meerdere fractiesecretarissen. Deze vervullen een 

belangrijke, coördinerende rol bij de ondersteuning van de fractie. Vanuit de geplande 

onderwerpen op de raadsagenda organiseer je tijdig de gewenste ondersteuning en inbreng 

vanuit de themagroepen. 

Dus als je het leuk vindt om hier op een van deze terreinen een bijdrage aan te leveren, 

meld dit dan aan een van de fractie- of bestuursleden!  Meer informatie kun je natuurlijk 

ook krijgen bij Ted Bosman (06-51580063)  

4. Kandidaten Provinciale Staten, Waterschappen en Eerste Kamer 

In de afgelopen weken hebben jullie emails ontvangen met de oproep om je als kandidaat 

beschikbaar te stellen voor de bovengenoemde volksvertegenwoordigingen. Voor de 

inhoud en profielen voor deze functies, verwijzen wij graag naar deze mails.  

  



 

 

 

Verstevigen contact met onze inwoners  
 

Om het contact met de inwoners te 

verstevigen willen we de komende vier jaar 

de wijken in. Niet door in een zaaltje te 

gaan zitten wachten wie naar ons toe wil 

komen, maar door op een zichtbare en 

toegankelijke plek (bijv. de markt of een 

winkelcentrum) naar de mensen toe te 

gaan. Liefst met een thema dat speelt in 

die wijk. Daarom roepen we jullie op om 

aan het bestuur door te geven welke 

onderwerpen in een bepaalde buurt bij 

bewoners spelen. Hoe concreter hoe beter. 

 

Regenboogzebrapad  

 
Samen met GroenLinks en de VVD hebben we het zebrapad tussen de delen van de Corridor 

bij de Tuinstraat in de regenboogkleuren geschilderd. Daarmee willen we aangeven dat 

Veenendaal voor iedereen open staat en dat iedereen zich hier veilig en gehoord kan voelen. 

Hoe nodig dit is, bleek de dagen erna, toen het zebrapad moedwillig beschadigd werd…(en 

vervolgens weer gereinigd)  

  

 



 

 

 

 

 

Bedrijfsbezoek Ingenieursbureau BOOT 
 

De (steun)fracties van GroenLinks en de 

PvdA zijn vrijdag 15 juli op werkbezoek 

geweest bij ingenieursbureau BOOT in 

Veenendaal. Centraal stond het thema 

circulariteit en hoe politiek en bedrijfs-

leven samen kunnen bijdragen om 

Veenendaal tot een meer circulaire 

economie te maken. BOOT heeft een 

interessante visie op hergebruik van 

eerder in gebouwen gebruikte materialen 

en probeert dat zoveel mogelijk in haar 

projecten toe te passen, inclusief in de 

eigen kantoren. “Maar doe het wel in 

kleine stapjes” is het advies, want het 

gaat om de totale keten van restwaarde, 

sloop, inkoop van bestaande, opnieuw  te 

gebruiken materialen en niet te vergeten 

de emotionele waarde, CO2, voetprint, 

transport etc. etc. Dan blijkt dat het 

lineair denken (inkopen van nieuw te 

produceren producten, gebruiken en dan 

naar de afvalberg) vaak duurder is dan 

het circulair realiseren. 

 

 

 

PvdA en GroenLinks zijn blij met bedrijven 

als ingenieursbureau BOOT in Veenen-

daal. Hun missie sluit nauw aan bij onze 

eigen visie over circulariteit. Bovendien 

zorgt het bedrijf ervoor dat mensen met 

afstand tot de arbeidsmarkt ook de kans 

krijgen om bij hen te werken. Een bureau 

met een verhaal: We konden maar liefst 

2½ uur met elkaar in discussie gaan.

  

Nieuws uit de WERV-Regio  

 
In onze regio hebben de gemeenteraadsverkiezingen verschillend uitgepakt: in drie van de 

vier gemeenten is er stemmenwinst behaald, in 2 gemeenten zijn er ook zetels bijgekomen. 

Een fraai resultaat, dat er toe geleid heeft dat de PvdA in 2 colleges vertegenwoordigd is.  

Het kan dus wel! Hieronder lees je waartoe de verkiezingen in de verschillende gemeentes 

hebben geleid.  

Wageningen:  

Na een zeer  goede verkiezingsuitslag 

(van 2 naar 4 zetels) was het alleen maar 

logisch dat de PvdA mee zou gaan doen 

aan de onderhandelingen voor een nieuw 

college. Dit heeft geresulteerd in een 

coalitieakkoord tussen GroenLinks, PvdA 

en D66 waarin veel (maar uiteraard niet 

alle) van onze verkiezingsthema’s 

terugkomen. Namens de PvdA is Anne 

Janssen wethouder geworden. Haar 

portefeuille omvat bouwen en wonen, 



 

 

ruimtelijke ordening, verduurzaming van 

de gebouwde omgeving en energie-

armoede, sport, onderwijs en laag-

geletterdheid.  

PvdA Ede: meebouwen aan een toekomst 

met perspectief 

Vier jaar lang heeft de PvdA slechts één 

zetel in de Edese gemeenteraad gehad. 

Eén zetel. Bij de gemeenteraads-

verkiezingen van 2018 besloot de kiezer 

ons een plek in de oppositie te gunnen, 

waar onze partij nog nooit had gezeten. 

Immers, in Ede was het altijd zo dat (de 

voorlopers van) PvdA, CDA en VVD de 

basis vormden van het lokale bestuur. 

Een soort van lokaal motorblok dus. 

Hoe anders zijn nu de machtsverhou-

dingen… We zijn nog lang niet terug op de 

optimale grootte qua zetels (we hebben 

nu twee zetels…), maar de raad bestaat 

niet langer uit negen gekozen partijen 

(plus daar bovenop nog een afsplitsing), 

maar uit twaalf (!) gekozen politieke 

partijen. Twaalf, waarvan zeven partijen 

maximaal drie zetels hebben. Kortom, er 

moest een enorme legpuzzel worden 

gelegd om te komen tot een stabiel lokaal 

bestuur. 

Ondanks dat wij liever hadden gewild dat 

er wat meer progressief/links gedachten-

goed aanwezig was geweest in de voor-

gestelde coalitie, hebben wij met volle 

inzet mee-onderhandeld. In het nieuwe 

college heeft Karin Bijl namens de PvdA 

een mooie sociale portefeuille gekregen. 

Mooie nieuwe tijden breken aan. Laat dit 

de opmaat zijn naar verdere groei bij de 

raadsverkiezingen in 2026. De toekomst 

is hoopvol.  

 

 

 

 

Rhenen 

Na de verkiezingen waarbij de SGP de 

grootste partij met de grootste winst is 

geworden, is er een SGP informateur aan 

het werk gegaan. De uitkomst van de 

gesprekken met alle fracties leverde 

uiteindelijk een college op met SGP, 

Rhenens Belang, D66 en het CDA. Door 

het plotselinge overlijden van Peter de 

Rooij, de (beoogd) SGP wethouder, zijn 

de besprekingen enigszins vertraagd. Tot 

grote ergernis van onze fractie en de 

andere oppositiepartijen zijn de coalitie-

besprekingen achter gesloten deuren 

gevoerd, waardoor wij niet op de hoogte 

zijn gebleven van de vorderingen en de 

inhoud. Ondanks de mooie woorden 

vooraf (“ook de oppositie moet zich in het 

akkoord kunnen herkennen”) mag de 

oppositie nu als het akkoord klaar is in 

enkele dagen wat commentaar geven, 

waarvan moet worden afgewacht of dat 

enige zin heeft. Brouwer in de Rhenense 

raad.  

De PvdA in Rhenen wil dat de Rhenense 

burger nu en in de toekomst centraal 

staat. Moderne sociaaldemocratie vraagt 

om levensgeluk centraal te stellen en niet 

zozeeer de economische vooruitzichten. 

Er zijn steeds vier toetsstenen voor ons 

waar we binnen de gemeenteraad naar 

handelen: duurzaamheid, woongeluk, 

preventie en zorg, inclusiviteit. Er is geen 

prioriteitsvolgorde en elk besluit toetsen 

we aan alle vier criteria. Bijvoorbeeld: bij 

het bouwen van nieuwe huizen: staan die 

voor woongeluk, is dat inclusief voor alle 

burgers van Rhenen, wordt er duurzaam 

gebouwd (behoud van natuur, zonder 

ecologische footprint etc.) en helpen deze 

nieuwe huizen mensen preventief naar 

meer geluk/betaalbaarheid/ gezondheid? 

  



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Contact informatie: 
 

Voorzitter: 

Ted Bosman 

06-51580063 

tedbosman@gmail.com 

 

Secretaris: 

Paul Jitariuc 

06-18013626 

Paul.Jark@gmail.com  

 

Fractie voorzitter: 

Hans van de Braak 

06-42465338 

Hans.van.de.Braak@Veenendaal.nl 

 

 

 

 

 

Volg de agenda en activiteiten op  

onze website en social media 

www.veenendaal.pvda.nl 

FACEBOOK 

INSTAGRAM  

TWITTER 
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